

Editorial (D)

Sehr geehrte Leserinnen und Leser

die vorliegende Ausgabe von JUPITER wird im Oktober 2016 erscheinen, ist aber als erste Nummer dem Jahr 2015 zugeordnet. Sie enthält als einzigen Artikel den Aufsatz von CHRISTINA MORATSCHKE zum Thema *Projektivität und Raum. Ein geometrisch-philosophisches Experiment*.

Vom 12. bis 14. Oktober 2016 finden die Mathematischen Studientage am Goetheanum in Dornach zum Thema *Projektive Geometrie und Imagination* statt. Christina Moratschke wird auch in diesem Rahmen zum Thema ihres Aufsatzes vortragen. Insofern bildet dieses JUPITER-Heft eine Arbeitsgrundlage für diese Tagung.

Liebe Leserinnen und Leser, ich wünsche Ihnen eine anregende Lektüre.

Mit herzlichem Gruss,
Ihr Oliver Conradt

Editorial (E)

Dear Reader

the new issue of JUPITER has been published in October 2016 and was attributed as the 1st number for the year 2015. It contains only a single essay by CHRISTINA MORATSCHKE on *Projectivity and Space. A geometric-philosophical experiment*.

The Mathematical Study Days at the Goetheanum in Dornach will take place from October 12 to 14, 2016. The subject of this conference will be *Projective Geometry and Imagination*. On the occasion of this conference, Christina Moratschke will present a part of what is contained in her essay. Accordingly, this issue of JUPITER comprises the background material of the conference.

Dear Reader, I hope you will enjoy reading the present issue of JUPITER.

Sincerely Yours,
Oliver Conradt